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Η επιστημονική
σταδιοδρομία
των γυναικών

Τις τελευταίες δεκαετίες έχει γίνει μεγάλη πρόοδος

στον τομέα της τριτοβάθμιας εκπαίδευσης
μιας και όλο και περισσότερες γυναίκες ολοκληρώνουν

τις σπουδές τους σε προγράμματα όπως
των Φυσικών Επιστημών της Μηχανικής και
Τεχνολογίας Άρα θα μπορούσε να πει κάποιος
ότι τα πράγματα έχουν αλλάξει και το μέλλον
προμηνύεται ευοίωνο Στις ΗΠΑ και την Ευρώπη
περίπου οι μισοί κάτοχοι διδακτορικών πτυχίων
στις Φυσικές Επιστήμες και τη Μηχανική είναι
γυναίκες αλλά μόλις το ένα πέμπτο καταφέρνουν
να ανέβουν τα υψηλά ακαδημάίκά σκαλιά Πολύ

λιγότερες γυναίκες συμμετέχουν σε επιστημονικά
συμβούλια νεοφυών εταιρειών/Ενα επιστημονικό

συνέδριο στο οποίο οι μισοί από τους κύριους
ομιλητές είναι γυναίκες ξεχωρίζει απλώς και
μόνο λόγω αυτού Είναι λοιπόν ευοίωνο το μέλλον

των γυναικών στην Επιστήμη
Η τύχη των γυναικών στην Επιστήμη μπορεί

να επηρεαστεί θετικά ή αρνητικά από τα πολιτικά
συστήματα Παλιότερα στην Κίνα οι γυναίκες και
οι άντρες είχαν ισότιμη παρουσία στην Επιστήμη
μέχρι τη στιγμή που στην προσπάθειά της χώρας
να κάνει άνοιγμα στον δυτικό κόσμο οδήγησε
σε μια δυσανάλογη στρατολόγηση νέων ανδρών
επιστημόνων που είχαν εκπαιδευτεί στο εξωτερικό

Στο άλλο άκρο η Πορτογαλία δίνοντας κίνητρα

όπως της χαμηλόμισθης και χωρίς κύρος
εργασίας ή της υποχρεωτικής στρατολόγησης
ανδρών πτυχιούχων ώστε να πολεμήσουν σε

αποικιακούς πολέμους άφησε το ακαδημάίκό
πεδίο ανοιχτό για τις γυναίκες Η Πορτογαλία
άρχισε να επενδύει στηνΈρευνα τη δεκαετία του
1990 και συνεχίζει μια κατάσταση υγιούς ισορροπίας

γυναικών και ανδρών στην Επιστήμη
Πρόσφατα δημοσιεύτηκαν δύο άρθρα σε ένα

από τα σημαντικότερα επιστημονικά περιοδικά
Nature Στο πρώτο άρθρο αναφέρεται η ανάλυση

141 κορυφαίων Βραβείων Επιστήμης που

απονεμήθηκαν μεταξύ 2001 και 2020 Η ανάλυση

έδειξε ότι το μερίδιο των γυναικών που λαμβάνουν

βραβεία αυξάνεται αλλά εξακολουθεί να
υστερεί κατά πολύ από αυτό των ανδρών 2.011

άνδρες και 262 γυναίκες Αν και στη μελέτη
αυτή δεν εξετάστηκαν αιτίες προκατάληψης φύλου

εντούτοις είναι ξεκάθαρο ότι οι γυναίκες δεν

λαμβάνουν λιγότερα βραβεία λόγω της μη ικανοποιητικής

ποιότητας ή ποσότητας της έρευνάς
τους Αντ αυτού οι λόγοι κρύβονται στη σιωπηρή

προκατάληψη σε συνδυασμό με την έλλειψη
προσπαθειών για την αντιμετώπιση των ανισοτήτων

στην Επιστήμη Στο δεύτερο άρθρο μελετήθηκε

η σταδιοδρομία περίπου έξι εκατομμυρίων
ερευνητών παγκοσμίως που είχαν γράψει τουλάχιστον

τρία επιστημονικά άρθρα μεταξύ του 1996
και 2018 Η μελέτη έδειξε ότι οι γυναίκες είναι
πιο πιθανό να ξεκινήσουν μια ερευνητική καριέρα

τώρα από ό,τι πριν 20 χρόνια αλλά είναι λιγότερο

πιθανό να συνεχίσουν την ακαδημάίκή τους
σταδιοδρομία δημοσιεύοντας λιγότερες εργασίες
με μικρότερο βαθμό απήχησης

Όλοι στο χώρο της Επιστήμης μπορούμε
να συμβάλουμε στη μεταμόρφωση της σημερινής

κοινωνίας σε μια κοινωνία που σέβεται
και δέχεται το κάθε άτομο ισάξια από τις βραβευθείσες

γυναίκες με Νόμπελ όπως η Rita
Levi-Montalcini Νόμπελ Ιατρικής 1986 και η
Christiane Nüsslein Volhard Νόμπελ Ιατρικής
1995 έως τους απλούς πολίτες

Τυναίκα μητέρα χημικόε μηχανικόε

Τμήμα Χημικών Μηχανικών ΤΕΠΑΚ
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Το ΤΕΠΑΚ διευρύνει
ΐΒ συνεργασίε στον

τουριστικό τομέα
Υπογραφή Πρωτοκόλλου και
με τον Παγκύπριο Σύνδεσμο
Διευθυντών Ξενοδοχείων

Σε ακόμα μεγαλύτερο άνοιγμα των εκπαιδευτικών

δραστηριοτήτων του προχώρησε το
ΤΕΠΑΚ με την υπογραφή ενός ακόμα πρωτοκόλλου

συνεργασίας με τον επιχειρηματικό
κόσμο της Κύπρου που αφορά αυτή τη φορά
τον σημαντικό τομέα της τουριστικής βιομηχανίας

Το Πρωτόκολλο Συνεργασίας υπογράφηκε
με τον Παγκύπριο Σύνδεσμο Διευθυντών Ξενοδοχείων

ΠΑΣΥΔΙΞΕ και προβλέπει μεταξύ
άλλων την τοποθέτηση φοιτητών σε ξενοδοχεία

για πρακτική άσκηση ενημέρωση και
ανταλλαγή πληροφοριών και τεχνογνωσίας
σε θέματα κοινού ενδιαφέροντος τη διοργάνωση

κοινών πολιτιστικών επιστημονικών
εκπαιδευτικών και επαγγελματικών εκδηλώσεων

και δραστηριοτήτων την παροχή συμβουλευτικών

και επιστπμονικών υπηρεσιών
και τη διεξαγωγή μελετών αλλά και την κοινή

συμμετοχή σε ερευνητικά και αναπτυξιακά
προγράμματα

Να θυμίσουμε ότι το Τμήμα Διοίκησης Ξενοδοχείων

και Τουρισμού του ΤΕΠΑΚ που

ξεκίνησε τη λειτουργία του πριν 14 χρόνια
με όραμα να εξελιχθεί και να εδραιωθεί ως
ένα διεθνές κέντρο διδασκαλίας έρευνας και
αριστείας στον τομέα του τουρισμού έχει καταταγεί

για πρώτη φορά στις θέσεις 101-150
ανάμεσα στα κορυφαία πανεπιστήμια παγκοσμίως

σύμφωνα με τη γνωστή ως Λίστα της
Σαγκάης

Κατά την υπογραφή του Πρωτοκόλλου
Συνεργασίας με τον ΠΑΣΥΔΙΞΕ ο Πρύτανης
του ΤΕΠΑΚ Παναγιώτης Ζαφίρης επεσήμανε
μεταξύ άλλων ότι ο τουρισμός αποτελεί έναν
από τους σημαντικότερους τομείς της οικονομίας

της Κύπρου σημειώνοντας πως το Πανεπιστήμιο

δραστηριοποιείται και πρωτοπορεί

ειιι ΐϋ

στον τομέα αυτό μέσα από την εκπαίδευση και
την έρευνα Αναφέρθηκε δε και στη σημασία
της υπογραφής Πρωτοκόλλου Συνεργασίας
και με Υπουργείο Παιδείας το οποίο προβλέπει

τη δημιουργία Σχολής Τουρισμού και νέων
ακαδημαϊκών τμημάτων αλλά και την ένταξη
του Ανώτερου Ξενοδοχειακού Ινστιτούτου Κύπρου

στο ΤΕΠΑΚ
Από την πλευρά του ο πρόεδρος του ΠΑΣΥΔΙΞΕ

Χρίστος Αγγελίδης χαρακτήρισε τη
συμφωνία με το ΤΕΠΑΚ ως καθοριστικής σημασίας

για τη συνεργασία των δύο μερών σημειώνοντας

ότι ο Σύνδεσμος μπορεί να συνεισφέρει

στην επαγγελματική εκπαίδευσπ τπν

κατάρτιση και παροχή τεχνογνωσίας και
συμβουλευτικών

υπηρεσιών Εξέφρασε επίσης
την ετοιμότητα του Συνδέσμου να βοηθήσει
στην προσπάθεια για τη δημιουργία της Σχολής

Τουρισμού και την ένταξη του ΑΞΙΚ στο

ΤΕΠΑΚ Αξίζει να σημειωθεί ότι στην απόφαση
του Υπουργού Παιδείας να θέσει τη διαχείριση
του Ανώτερου Ξενοδοχειακού Ινστιτούτου Κύπρου

στο ΤΕΠΑΚ έχει αντιδράσει το ΕΒΕ Λευκωσίας

το οποίο ζητά να παραμείνει η έδρα
του ΑΞΙΚ στην πρωτεύουσα για μια σειρά από

λόγους όπως το ότι η Λευκωσία απολαμβάνει
μόνο το 6 του τουριστικού ρεύματος προς
την Κύπρο ως εκ τούτου επικεντρώνεται για
την ανάπτυξή της στην εκπαίδευση και δεν

πρέπει να απωλέσει την ιστορική ξενοδοχειακή
σχολή της όπως έγινε με το Ανώτερο Τεχνολογικό

Ινστιτούτο
Τις θέσεις του αυτές τις κατέθεσε το ΕΒΕ και

στο ΑΚΕΛ το οποίο θα θέσει το θέμα στπ Βουλή

ώστε να διεξαχθεί η συζήτηση που έπρεπε
να είχε προηγηθεί και να εξεταστούν ενδελε
χώς όλες οι πτυχές του ζητήματος

Χρήστο 5 Χαραλάμπους
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